

Parcul Național "Orhei" Informație generală

Parcul Național "Orhei" are o suprafață de 33792,09 ha, inclusiv 18551,4 ha de pădure și este situat în centrul republicii la o distanță de 46 km nord față de capitala Chișinău. Parcul este atracție prin diversitatea sa biologică, culturală și arhitecturală, dar și ușor accesibil pentru turisti. Acesta a fost creat în scopul conservării biodiversității, stopării degradării ecosistemelor forestiere, stabilirea unei gestionări durabile a pădurilor și pășunilor, conservarea patrimonului cultural și arhitectural-istoric și promovarea agriculturii ecologice și a ecoturismului.

Parcul încorporează 18 comune din 4 raioane: Morozeni, Ghetova, Puțintei, Neculaieuca, Vatici, Donici, Teleșe, Seliste, Perescina, Ivancea, Pohornicieni, Trebujeni (Orhei), Tigănești, Codreanca, Romanești (Strășeni), Bravicea, Săseni (Călărași) și Mașcauți (Criuleni).

Prima tentativă de creare a Parcul National "Orhei" a fost întreprinsă în anii 1989 - 1991, care însă nu a avut succes. În anul 2008 ideea creării unui Parc național a fost relansată de Ministerul Mediului și PNUD Moldova cu susținerea finanțării a Fondului Global de Mediu. Astfel către mijlocul anului 2013 a fost adoptată legea cu privire la crearea Parcului Național Orhei.

Atracțiile principale sunt Rezervația cultural-naturală "Orheiul Vechi", Rezervația peisagistică Trebujeni, trupul de pădure Curchi, Rezervația peisagistică Tigănești, cîteva zeci de situri arheologice, un oraș al Hoardei de Aur, un oraș medieval moldovenesc fortificat, 5 mănăstiri, 4 conace boierești și altele.

National Park „Orhei” General Information

The Park has an area of 33,792.09 ha, including 18,551.4 ha of forest, and is located in the Center of the country, 46 km north of Chișinău. The park is attractive due to its biological, cultural and architectural diversity, and is easily accessible for tourists. Its main objectives are biodiversity conservation, reduction of forest ecosystems degradation, sustainable management of forests, meadows and grasslands, conservation of cultural and architectural-historical values, and promotion of organic farming and ecotourism.

The Park itself incorporates 18 communes from 4 districts: Morozeni, Ghetova, Puțintei, Neculaieuca, Vatici, Donici, Teleșe, Seliste, Perescina, Ivancea, Pohornicieni, Trebujeni (Orhei), Tigănești, Codreanca, Romanești (Strășeni), Bravicea, Săseni (Călărași) and Mașcauți (Criuleni).

The first attempt to create Orhei National Park during 1989 - 1991 was unsuccessful. In 2008 the idea of establishing the National Park was launched by the Ministry of Environment and UNDP Moldova with financial support of the Global Environment Facility. Finally, in 2013 a law on the creation of the National Park „Orhei” was adopted by the Parliament.

Main attractions in the area include cultural and natural reserve "Orheiul Vechi", Trebujeni landscape reserve, Curchi forest, Tigănești landscape reserve, dozens of archaeological sites, a city of the Golden Horde period, a Moldovan fortified medieval town, 5 monasteries, 4 aristocratic mansions, and others.



Национальный Парк „Орхей” Общая информация

Национальный Парк „Орхей” расположен в центральной части республики в 46 км к северу от столицы Кишиневу, занимая площадь в 33792,09 га, включая и 18551,4 га лесов. Парк привлекателен своим биологическим, культурным и архитектурным разнообразием, а также доступностью для туристов. Основная цель парка является сохранение биологического разнообразия, приостановление процессов разрушения лесных экосистем, разрушение лугов, пастбищ и лесов, сохранения культурных и архитектурно-исторических ценностей и продвижение экологического сельского хозяйства и экологического туризма.

В состав парка входят 18 коммун из 4 районов: Морозен, Гетлова, Пуцинтий, Некулаеука, Ватич, Донич, Телеше, Селиште, Пересекина, Иванча, Покорничен, Требужень (Орхей), Цигнешть, Кодренка, Романешть (Стрэшень), Бравичеа, Сасен (Кэлэраш) и Машкауц (Криулень).

Первая попытка создания Национального Парка „Орхей” была предпринята в 1989 – 1991 годах, которая оказалась неуспешной. С 2008 года идея создания Парка была возрождена Министерством охраны окружающей среды и Программой Развития ООН при финансовой поддержке Глобального Экологического Фонда. Таким образом, в 2013 году был принят Закон о создании Национального Парка „Орхей”.

Основные достопримечательности являются культурно-природный заповедник «Старый Орхей», ландшафтный заповедник Требужень, основная часть урошица Курх, ландшафтный заповедник Цигнешть, десятки древних Золотой Орды, молдавский средневековый город укрепленной каменной крепостью, 5 монастырей, 4 дворянских особняка и другие.

